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2020 wordt wat ons betreft het jaar waarin we als raad gaan kiezen voor een Groene Stad. Groen 
vervoer, duurzame energie, schone lucht en water, meer en beter openbaar groen, waarin mensen 
kunnen bewegen en elkaar kunnen ontmoeten.  

Dat we kiezen voor een Sociale Stad waar woningen staan in prettige wijken en waar jongeren en 
mensen met een kwetsbare achtergrond een behoorlijke en betaalbare woning kunnen krijgen. Waar 
inwoners serieus genomen worden en ondersteuning krijgen als zij dat nodig hebben. 

Dat we kiezen voor een Leefbare Stad met een rijk cultureel aanbod waardoor iedereen, jong en 
oud, in alle wijken en buurten en van welke achtergrond dan ook, elkaar kunnen leren kennen. 

In het afgelopen jaar zijn veel goede plannen gestart of in de steigers gezet en het college gaat 
voortvarend te werk. In samenwerking met de raadsbrede werkgroepen zijn grote stappen gezet op 
het gebied van klimaatadaptatie, energietransitie en de omgevingswet. En Gouda 750 belooft een 
spetterend feest te worden voor iedere inwoner. 

We zien samenhang in de programma’s als het om een Groene Stad gaat. Uit het concept 
verkeerscirculatieplan blijkt duidelijk de ambitie om Fietsstad nr1 te worden. Uit de 
klimaatadaptatie strategie waarin uitdrukkelijk ruimte is voor meer groen en water in de stad. Uit de 
wijkontwikkeling van Achterwillens en Gouda-Oost. Uit het IHP waar duurzaamheid en meer groen 
belangrijke keuzes zijn. Goed ook dat we als raad en college zo snel mogelijk wat willen doen aan 
de veiligheid op de wegen binnen Gouda en dat daar geld voor beschikbaar komt.  

Wat GroenLinks betreft kunnen we nog een stap extra doen. Er zijn veel klachten over trillingen 
door het passeren van zware vrachtwagens. Onderzoek door de gemeente heeft dat ook aangetoond. 
Wij willen voorstellen om op korte termijn de maximum snelheid voor vrachtwagens te verlagen in 
de kwetsbare wijken van Gouda. Hierbij denken we vooral aan de binnenstad, de singels en Korte 
Akkeren.  
Is het college bereid om onderzoek te doen naar vermindering van trillingen en een voorstel te 
sturen naar de raad om dit probleem op korte termijn aan te pakken? 

In de Sociale Stad krijgen inwoners van Gouda de ondersteuning en bescherming die ze nodig 
hebben. En kansen om op eigen wijze bij te dragen aan de gemeenschap. We zien het college 
belangrijke vorderingen maken in de modernisering van de sociale dienst en onze fractie is blij met 
de voorgenomen uitbreiding van de Nieuw Beschut werkplekken bij Promen.  

Tegelijk blijft er reden voor kritiek. Zo wordt de gemeente door veel Goudse statushouders als erg 
streng ervaren. Voor deze inwoners blijft de gemeente nog ver weg van het ideaal dat de Nationale 
Ombudsman ons heeft voorgehouden: dat van de begripvolle, eerlijke en simpele overheid. 
Zelfredzaamheid en digitale vaardigheid is voor veel mensen gewoon te hoog gegrepen. We vragen 
aandacht voor zijn recente pleidooi voor het instellen van een hulploket in de gemeente. Een loket 
niet alleen voor gemeentelijke kwesties, maar voor alle soorten hulpvragen. 
Is het college bereid een onderzoek te doen naar het instellen van een dergelijk hulploket? 



Urgente problemen in de jeugdzorg hebben nu landelijke aandacht, het is heel belangrijk dat 
kwetsbare jongeren niet de dupe worden van gekissebis tussen de gemeentes en het Rijk. Voor veel 
jongeren in onze stad is het bovendien moeilijk om de eindjes aan elkaar te knopen. Het aantal 
jongeren met schulden groeit. Zij hebben door verkeerde keuzes of stomme pech ineens een hoge 
schuld. Vaak komen deze jongeren niet uit de schulden omdat rekening na rekening op de deurmat 
valt. Schulden worden zo onoverzichtelijk. Jongeren weten niet meer hoe terug te betalen. Wat ons 
betreft moeten we schulden onder jongeren aanpakken om hen een goede start te geven in het leven.   
Is het college bereid om hier extra aandacht aan te besteden? 

Het college bereidt een nieuwe beleidskader sociaal domein voor. Het gaat om de helft van de 
gemeentelijke begroting, ongeveer een half miljard euro over 4 jaar. Dat beleid verdient een stevige 
onderbouwing en een intensief gesprek met de mensen in de stad.  
GroenLinks bepleit daarom een gedegen evaluatie van het Sociaal Beleid en een breed 
participatietraject om tot nieuwe beleidsvorming te komen. Is het college daartoe bereid? 
  
Voor een echt Leefbare Stad blijven we het belangrijk vinden om aandacht te besteden aan cultuur 
in de wijken. Goudse diversiteit, tolerantie, inclusieve samenleving en tegengaan van polarisatie en 
het normaliseren van wij-zij denken is meer dan ooit nodig. Een initiatief als SaSaFit van een aantal 
moedige Goudse Marokkaanse vrouwen is een mooi lichtpunt in deze tijd. Door een huurverhoging 
staat het voortbestaan nu ter discussie.  
Is het college het met ons eens dat we dit soort initiatieven met een grote maatschappelijke waarde 
koste wat kost moeten koesteren en behouden? 

We hebben herhaaldelijk o.a. bij de behandeling van de evenementennota gepleit om soepel om te 
gaan met subsidies voor evenementen die zich al hebben bewezen. De gemeente heeft al voor een 
aantal groepen en evenementen maatregelen genomen. Wij missen nog een uitwerking hiervan door 
GoudApot.  
Kan de portefeuillehouder aangeven waar het overleg met GoudApot toe heeft geleid? 

Afsluitend kunnen we concluderen dat de begroting de financiële ruimte heeft voor een groene, 
sociale en leefbare stad. Het is aan ons als raad om daar het groen licht voor te geven. GroenLinks 
zal deze begroting in ieder geval van harte ondersteunen.


